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I  Consiliul Director al IPID este format 
din 16 membri, printre care se numără 
Daniel Dâianu, Ecaterina Andronescu, 
Cristian Hera. Mugur Isărescu, Mircea 
Maliţa, Veronica Savanciuc ş.a.

C ălin
Georgescu
1 1980-1986: Absolvent 
Institu tu l Agronomic 
Ingineria Mediului 
1 1999: Doctor în pedologie, 
Institu tu l Agronomic 
Bucureşti
1 1997 -  prezent: secretar 
general, Asociaţia Română 
pentru Clubul de la Roma 
1 1999: Membru în boardul 
Fundaţiei Române pentru 
Energie şi Mediu 
12006 -  prezent: director 
executiv, IPID

„în 60-80 de 
pagini un oraş 
ştie ce resurse 
are, ştie cum 
stă, unde vrea 
să ajungă, 
ce proiecte 
pot veni în 
întîmpinarea 
acestei ţinte 
comune.“

„Scopul 
institu tu lu i 
este să aducă 
în atenţie 
lucrul bine 
făcut, politica 
lucrulu i bine 
făcut. Cum 
facem? în 
prim ul rînd, 
trebuie să 
punem pe
masă niste1

documente 
foarte solide, 
care să 
justifice cele 
spuse de noi.“

— Călin Georgescu, 
director executiv IPID

&

BANII DE LA UE NU SÎNT SUFICIENŢI

Ce proiecte strategice 
salvează România
I Călin
Georgescu are 
experienţă atît în 
mediul politic, 
cît şi pe zona 
organizaţiilor 
neguvernamenta 
le. El şi-a propus 
ca prin Institutul 
de Proiecte 
pentru Inovaţie 
şi Dezvoltare să 
ajute România 
să se dezvolte 
durabil.
— Lidia IONIŢĂ

ARE UN CV impresionant, 
unde se regăsesc atît t it lu r i 
de la diverse in s titu ţii pres
tigioase, funcţii în ministere 
şi in s titu ţii neguvemamen- 
tale, cît şi volume publicate 
sau specializări în companii 
internaţionale. De cîţiva ani 
buni, Călin Georgescu este 
membru în boardul Funda
ţie i Române pentru Energie 
şi Mediu, iar în prezent este 
manager de proiect la Pro
gramul de Dezvoltare al Na
ţiunilor Unite. Mai mult, din 
toamna anului trecut, to t el 
deţine funcţia de director 
executiv al IPID -  Institutul 
de Proiecte pentru Inovaţie 
şi Dezvoltare. Institutul este 
o organizaţie nonguverna- 
mentală înfiinţată în octom
brie 2006, a cărui misiune 
declarată este să aducă în 
dezbatere publică probleme 
majore, precum şi propuneri 
de soluţii pentru rezolvarea 
lor adresate Guvernului. Ac
tiv ita tea  in s titu tu lu i este 
structurată pe două paliere: 
un program de cercetare şi 
analiză, în urma căruia vor fi 
realizate rapoarte, şi un pro
gram de politic i, decizii şi 
proiecte de îmbunătăţire a 
proceselor guvernării. ONG- 
u l îşi propune să stimuleze 
s tud iile  de prospectivă şi 
afirmă că va face publice ra
poartele de cercetare. „Sco
pul ins titu tu lu i este să adu
că în atenţie lucrul bine fă
cut, politica lucru lu i bine 
făcut. Cum facem? în primul 
rînd, trebuie să punem pe 
masă nişte documente foarte 
solide, care să justifice cele 
spuse de noi. Momentan, lu
crăm la politica publică în 
domeniul protecţiei mediu
lu i şi al securităţii energeti
ce. Ideea este că ea trebuie să 
plece de la necesităţile publi
ce. IPID a venit ca o necesi
tate din ceea ce am văzut în 
teritoriu. De asemenea, noi 
promovăm investiţia în edu
caţie şi cercetare-dezvoltare, 
care stagnează de foarte 
m u lt t im p  în Rom ânia“ , 
spune Georgescu.

Dezvoltarea, durabilă
D irectoru l executiv al 

IPID afirmă că în prezent 
continuă ceea ce a început în 
1997 cînd a coordonat pro
iectul „Strategia naţională 
pentru dezvoltare durabilă a

„Valorificarea turismul balneoclimateric ar putea face din România o ţară foarte rivnită."

României“ , elaborat înainte 
de NATO sau UE şi aprobat 
în 1999 de către Guvern. 
„Această strategie punea în 
sfîrşit România pe o poziţie 
clară legată de unde vrea să 
ajungă, cum vrea să ajungă 
şi punea în practică acest 
concept de dezvoltare dura
b ilă “ , spune el. Directorul 
IPID susţine că acest concept 
de dezvoltare durabilă este 
m otoru l în treg ii planete. 
„Toate ţările lum ii au sem
nat în 1992 acest concept la 
nivel planetar. Să realizăm

mai m ult cu mai puţine re
surse. România a semnat şi 
ea, dar din punctul de vedere 
al legislaţiei trebuie să ştie 
să-şi negocieze resursele şi 
să ştie ce urmează pe termen 
lung“, mai spune Georgescu.

Prin urmare, în 1999 pro
iectul „dezvoltării durabile“ 
a luat fiin ţă  prin aprobarea 
documentului de către Gu
vern. „M arele avantaj al 
acestui document este că a 
pus laolaltă to ţi factorii so
cietăţii, toate instituţiile, in 
c lusiv partide le  po litice .

Ce se poate face în România
I  Călin Georgescu afirmă că 
se pot face lucruri fabu
loase în România, iar prin
cipala politică pe care ar 
trebui să o ducă ţara noas
tră ar fi reţeaua de proiecte 
şi programe. „Asta este 
doctrina. Să ştii să scrii 
proiecte şi programe, să te 
legi de un proiect care îţi 
poate valorifica destinul. 
Dar atît timp cît statul nu 
promovează acest lucru 
este limpede că nu ai un 
feedback pe măsură. E ade
vărat că şi munca cu tine 
însuţi este foarte importan
tă şi bineînţeles că trebuie 
să ai modele, dar pe de altă 
parte trebuie să fii ajutat", 
spune directorul executiv 
de la IPID. Următorul pas 
susţinut de Georgescu este 
atragerea investiţiilor pri

vate mari în România, prin 
Centrul Naţional de Dez
voltare Durabilă. „Este unul 
dintre scopurile şi idealurile 
mele mari. Apa, deşeurile 
menajere, serviciile în 
turism sînt proiecte mari 
care nu pot fi făcute din 
banii de la UE. România 
are în prezent un ne
cesar pentru următo
rii 15 ani de peste 
30 de miliarde de 
euro, dintre care 
două treimi sînt 
necesare numai 
pentru apă. Fon
durile structurale 
care vin de la UE 
sînt în valoare de doar 
4,5 miliarde. Aici discu
tăm de două căi. în primul 
rînd, ai nevoie de proiecte, 
iar noi pierdem în jur de

A fost vorba despre eficienţa 
proiectului comun, a ţin te i 
comune. La acea vreme, Cen
tru l Naţional pentru Dez
voltare Durabilă era cu t it lu  
de proiect, iar eu am dema
rat acest proces, care a avut 
u lterior ca prioritate admi
nistraţia locală“, spune Geor
gescu. în prezent, în cadrul 
Agendei Locale 21, program 
al Naţiunilor Unite pentru 
Dezvoltare, au fost incluse 
circa 40 de oraşe din Româ
nia care au acest plan comun 
local de dezvoltare durabilă.

9 mii. de 
euro pe zi", 
mai spune 
Georgescu.

„în 60-80 de pagini, un oraş 
ştie ce resurse are, ştie cum 
stă, unde vrea să ajungă, ce 
proiecte pot veni în întîmpi
narea acestei ţin te comune. 
Acest document are capaci
tatea de a atrage fonduri co
munitare“, spune Georgescu. 
De la planul local de dezvol
tare durabilă a porn it ideea 
proiectului IPID, un institut 
care şi-a propus coagularea 
eforturilor societăţii civile, 
în mod special în realizarea 
de politici publice, iar ca ţin 
tă precisă, reprofesionaliza- 
rea României. Cu privire la 
dificu ltăţile  întîmpinate pe 
parcursul dezvoltării acestui 
proiect, Georgescu m ărturi
seşte că cele majore au plecat 
în prim ul rînd de la structu
ra mentalităţii, opacă la nou. 
„Un astfel de proiect care v i
zualizează altfel gîndirea pe

O H  de miliarde de 
euro este suma 

de care are nevoie 
România în următorii 
15 ani pentru proiectele 
mari de dezvoltare.

termen lung taie ce înseam
nă Mîine, adică nu Mîine, 
ci pe termen lung, iar aici 
ne-am confruntat cu o mare 
rezistenţă“, spune el. IPID 
lucrează momentan cu un 
Consiliu Director, form at 
din 16 persoane, dar folo
seşte şi a lţi experţi, fiecare 
profesionişti pe zona lor. 
Consiliul Director al IPID 
este format din 16 membri, 
printre care se numără Dani
el Dăianu, Ecaterina Andro
nescu, Cristian Hera, Mugur 
Isărescu, M ircea M a liţa , 
Veronica Savanciuc ş.a.

Mediul şi energia
IPID şi ARCoR (Asociaţia 

Română pentru Clubul de la 
Roma, filia la  română a Clu
bulu i de la Roma, formată 
din oameni de ştiinţă, eco
nomişti, oameni de afaceri şi 
şefi de stat de pe toate cele 
cinci continente) au dat pu
b lic ită ţii recent concluziile 
dezbaterii publice cu tema 
„Schimbări Climatice. Ener
gie. Protecţia M e d iu lu i“ . 
Aceste concluzii constituie 
baza viitoarei Strategii de 
Securitate Energetică a Ro
mâniei şi vor ţine cont de 
cerinţele de protecţie a me
diu lu i, ale U niunii Europe
ne. In iţia tiva este prima de 
acest gen în România, după 
fo ru m u l economic de la 
Davos, din ianuarie 2007, la 
care au p a rtic ip a t peste
2.000 de persoane. Georges
cu s-a ocupat încă în urmă 
cu m u lţi ani de problema 
mediului, deţinînd la în
ceputul anilor ’90 funcţii 
importante pe zona de me
diu atît în Guvernul sau 
Parlamentul României, cît 
şi în zona ONG-urilor. El a 
subliniat că protecţia me

d iu lu i trebuie să fie p rio ri
tatea fiecărei ţări, iar la nivel 
naţional trebuie mobilizaţi, 
în acest sens, to ţi profesio
n iştii. „Fără o strategie nu 
vom putea accesa v iito ru l“ .


